

EBSOMED

ENHANCING BUSINESS SUPPORT ORGANISATIONS

ENHANCING BUSINESS SUPPORT ORGANISATIONS
AND BUSINESS NETWORKS
IN THE SOUTHERN NEIGHBOURHOOD



Project funded by the
EUROPEAN UNION



ABOUT EBSOMED

EBSOMED (Enhancing Business Support Organisations and Business Networks in the Southern Neighbourhood), is a **6.25 million** Euros project , funded by the **European Commission** up to **80%**.

The ultimate goal of this 4-year project (2018-2022) is to promote the **Mediterranean Business Ecosystem** by boosting investment and job creation in the region with a view to economic growth.

This will be done through the strengthening of the capacity building of Business Support Organisations in the **Southern Neighbourhood Countries**.

More specifically, **EBSOMED** intends to increase the overall capacity management of **Business Support Organisations (BSOs)** in the **Euro-Mediterranean region** by improving the services offered to SMEs.

Beneficiaries: 10 ENI South Partner Countries



EBSOMED will give a new dimension to regional integration through the establishment of a sustainable hub and the development of win-win business partnerships in the **Euro-Mediterranean region**.

SPECIFIC OBJECTIVES: EBSOMED aims to

Strengthen the **capacities** of intermediary organisations in the view of providing **improved business services** and **tools** towards their members, as well as towards trade and investment partners.

Maximise **business linkages** through the establishment of **regional coordination platforms** to further substantiate new partnerships between Northern and Southern Mediterranean BSOs.

Define **regional strategies** and action plans with the European Commission for selected sectors with a high potential for **growth** and **employment creation**.

Strengthen the **institutional partnership** between the European Union and the Southern Mediterranean Neighbourhood Countries and reinforce **South-South Cooperation Mechanisms**.

Promote a stronger role in advocating the needs of BSOs' members in public-private dialogue and the dissemination of **good practices** with a view of enhancing **the international image** of Southern Neighbourhood Countries.

Increase **trade exchange** and stimulate investment in the Mediterranean region.

Ensure the **viability** of EU funding initiatives through a close **coordination** and better **synergies** with bilateral and regional cooperation programs.



TARGET GROUPS AND BENEFICIARIES

The target groups and direct beneficiaries of the project are:

- Employers' Confederations
- Networks of European Mediterranean and Arab Chambers of Commerce and Industry
- Economic Development and Investment Promotion Agencies
- Support Organisations for Women and Youth Entrepreneurship



The final beneficiaries of the project are **Mediterranean SMEs** in particular those with a potential for **internationalisation** and those in need of information related to **access to finance**.

ACTIONS

EBSOMED will articulate 4 major action lines across the Euro-Mediterranean Region:



MED BSOs Capacity Building

Strengthening capacities of public and private intermediary organisations



MED Link

Linking Economic Actors in the region



MED Cooperation

Support bilateral and multilateral cooperations' integrated actions



MED Promotion

Sustainable partnerships and dissemination of best practices and success stories

INSTRUMENTS



BSOs' Management Academies



Labelling Southern BSOs' Services



Exchange Programs for BSOs' executives



EU-Med Roadshows



Business Matchmaking Fora



Cross sectorial strategies



SUPPORT TO PROJECT DEVELOPMENT



Employers' Thematic Committees



Joint Activities with Donors (banking and non-banking)



Business Country Desk Platform (BCD)



Technical Assistance Missions for Economic Development Agencies



Regional promotional campaign

CONSORTIUM & PARTNERS

EBSOMED is a project co-funded by the European Union and implemented by a consortium composed of 6 partners and their affiliates.

Coordinator

BUSINESSMED: Union of Mediterranean Confederations of Enterprises

Co-applicants

EUROCHAMBRES: Association of European Chambers of Commerce and Industry

ASCAME: Association of the Mediterranean Chambers of Commerce and Industry


ANIMA Investment Network

CAWTAR: Center of Arab Woman for Training and Research

GACIC: German Arab Chamber of Industry and Commerce

EBSOMED SECRETARIAT

 +216 71 19 10 98 / +216 98 74 71 51

 contact@ebsomed.eu

 Rue des Emeraudes, Résidence Zarrad 2, Apt A2-1, Les Berges du Lac 2, 1053 Tunis, Tunisia

 www.ebsomed.eu

This publication has been produced with the financial support of the European Union. Its content is the sole responsibility of BUSINESSMED and can in no way be taken to reflect the views of the European Union.

A PROPOS D' EBSOMED

EBSOMED (Redynamiser les Organisations de Soutien aux Entreprises et les Réseaux d'Affaires dans les Pays du Voisinage Sud de la Méditerranée), est un projet doté d'un budget de **6,25 millions d'euros**, financé à hauteur de **80%** par l'**Union Européenne**.

Ce projet de 4 ans (2018-2022) vise à stimuler l'écosystème d'affaires Méditerranéen, promouvoir un développement économique inclusif et impulser les investissements et la création d'emploi via le renforcement des Organisations de Soutien aux Entreprises (OSE) dans les **Pays du Voisinage Sud de la Méditerranée**.

Plus spécifiquement, **EBSOMED** permettra d'améliorer la capacité de gestion des **Organisations de Soutien aux Entreprises (OSE)** dans la zone **Euro-méditerranéenne** grâce à l'amélioration des services offerts aux PME.

Bénéficiaires : 10 pays partenaires du Voisinage Méridional (IEV Sud)



EBSOMED permettra ainsi de consolider l'intégration régionale économique et de stimuler la communauté d'affaires par la création d'un hub durable propice à l'initiation de partenariats stratégiques dans la région **Euro-méditerranéenne**.

OBJECTIFS SPÉCIFIQUES

Optimiser la **performance** et la **compétitivité** des Organisations de Soutien aux Entreprises de la région Euro-méditerranéenne via l'amélioration des services offerts à leurs membres.

Développer **une stratégie régionale** et des **plans d'action** autour de secteurs d'activités à haute valeur ajoutée et **générateurs d'emplois**.

Améliorer l'image des Pays Sud de la Méditerranée grâce à un **partenariat public-privé** plus structuré et la dissémination de **bonnes pratiques** dans la région.

Veiller à la **viabilité des projets financés par l'UE** via une visibilité accrue et une meilleure synergie avec les initiatives de coopération régionales et nationales.

Redynamiser les **réseaux d'affaires** via la mise en place de **plateformes régionales** et la promotion de nouveaux **partenariats** bilatéraux et multilatéraux entre les OSE du Nord et celles du Sud de la Méditerranée.

Renforcer le **Partenariat institutionnel** entre l'**Union Européenne** et les **Pays du Voisinage Sud de la Méditerranée** et consolider les mécanismes de coopération Sud-Sud.

Accroître les échanges commerciaux et stimuler les **investissements** dans le pourtour Méditerranéen.



GROUPES CIBLES ET BÉNÉFICIAIRES

Les groupes cibles et bénéficiaires directs du projet sont :

- Les Confédérations d'Employeurs
- Les Réseaux de Chambres de Commerce et d'Industrie Européennes, Méditerranéennes et Arabes
- Les Agences de Développement Économique et de Promotion des Investissements
- Les Organismes de Soutien à l'Entrepreneuriat des Femmes et des Jeunes.



Les bénéficiaires finaux du projet sont les **PME Méditerranéennes** ouvertes à **l'internationalisation** et celles en quête de nouvelles **sources de financement**.

LIGNES D' ACTIONS

Les quatre lignes d'actions conçues dans le cadre du projet EBSOMED à l'échelle Euro-méditerranéenne sont :



MED BSO Capacity Building

Renforcement de Capacités des Organisations de Soutien aux Entreprises (OSE)



MED Link

Mise en relation des opérateurs économiques et accès aux opportunités de financement



MED Cooperation

Actions de coopération institutionnelle et commerciale tant au niveau bilatéral que multilatéral



MED Promotion

Actions de promotion de partenariats d'affaires et de dissémination de bonnes pratiques et Success Stories

INSTRUMENTS



Académies de Formation pour les Organisations de Soutien aux Entreprises (OSE)



Labélisation des Services offerts par les OSE du Sud



Programmes d'échange entre les OSE



Roadshows d'Affaires dans la Région Euro-méditerranéenne



Forums de Jumelage d'Entreprises



Stratégies intersectorielles



Soutien au développement de projets



Commissions Thématiques des Employeurs



Activités conjointes avec les Bailleurs de Fonds (bancaires et non bancaires)



Plateforme Business Country Desk (BCD)



Missions d'assistance technique pour les Agences de Développement Économique



Campagne Régionale de Promotion

CONSORTIUM ET PARTENAIRES

EBSOMED est un projet co-financé par l'Union Européenne et mis en œuvre par un consortium composé de 6 partenaires et leurs affiliés.

Coordinateur

BUSINESSMED : Union Méditerranéenne des Confédérations d'Entreprises

Co-demandeurs

EUROCHAMBRES : Association des Chambres Européennes de Commerce et d'Industrie

ASCAME : Association des Chambres de Commerce et d'Industrie de la Méditerranée

ANIMA INVESTMENT NETWORK

CAWTAR : Centre de la Femme Arabe pour la Formation et la Recherche

GACIC : Chambre Germano-Arabe de Commerce et d'Industrie

SECRÉTARIAT EBSOMED

 +216 71 19 10 98 / +216 98 74 71 51

 contact@ebsomed.eu

 Rue des Emeraudes, Résidence Zarrad 2, Appart A2-1, Les Berges du Lac 2, 1053 Tunis, Tunisie

 www.ebsomed.eu

Cette publication a été produite avec le soutien financier de l'Union Européenne. Son contenu relève de la seule responsabilité de BUSINESSMED et ne reflète pas nécessairement les opinions de l'Union Européenne.

EBSOMED



EBSOMED

ENHANCING BUSINESS SUPPORT ORGANISATIONS AND BUSINESS NETWORKS IN THE SOUTHERN NEIGHBOURHOOD



Project funded by the
EUROPEAN UNION

The EBSOMED project is led by **BUSINESSMED** within a consortium of six partners.

BUSINESSMED
Union of Mediterranean Confederations of Enterprises



EUROCHAMBRES



ASSOCIATION DES CHAMBRES DE COMMERCE ET D'INDUSTRIE DE LA MEDITERRANEE
ASSOCIATION OF THE MEDITERRANEAN CHAMBERS OF COMMERCE AND INDUSTRY
الجمعية العربية للتجارة والصناعة في البحر الأبيض المتوسط



Deutsch-Arabische
Industrie- und Handelskammer
German-Arab
Chamber of Industry and Commerce
الغرفة الألمانية العربية للصناعة والتجارة